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WZI-RA.0002.7.2012 
 

Protokół Nr XX/12 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej dnia 23 sierpnia 2012 r. 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 
Ad 1) 
Przewodniczący Rady Powiatu Robert Marcinkowski o godzinie 13.00 otworzył dwudziestą 
sesję Rady Powiatu Gostyńskiego. 
Przewodniczący powitał radnych oraz zaproszonych gości. W Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane 
quorum. Podczas stwierdzania quorum na sesji obecnych było 19 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad 2) 
Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad 
Przewodniczący przedstawił porządek obrad  
 
Porządek posiedzenia XX sesji Rady Powiatu: 
1. Otwarcie i ustalenie quorum. 
2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad  
3. Wręczenie wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu Gostyńskiego”. 
4. Przyjęcie protokołu: 

a) z XVIII sesji Rady Powiatu z dnia 28 czerwca 2012 r., 
b) z XIX nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu z dnia 2 lipca 2012 r. 

5. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 
6. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 
7. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych 

na nie odpowiedziach. 
8. Zapytania radnych. 
9. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany Statutu Powiatowego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej 
w Gostyniu, 

b) zmiany Uchwały Nr XVII/147/12 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 10 maja 2012 r. 
w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania 
w 2012 r., 

c) wyrażenia zgody na odstąpienie od trybu przetargowego oraz zawarcia umowy najmu 
lokalu użytkowego na czas nieokreślony (dotyczy Wielkopolskiego Ośrodka Doradztwa 
Rolniczego w Gostyniu), 

d) wyrażenia zgody na odstąpienie od trybu przetargowego oraz zawarcia umowy najmu 
lokalu użytkowego na czas nieokreślony (dotyczy Poradni Stomatologicznej „Vita-Dent” 
w Gostyniu), 

e) zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania oraz wysokości stypendiów 
sportowych dla zawodników amatorów osiągających wysokie wyniki sportowe 
we współzawodnictwie międzynarodowym lub krajowym, 
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f) przekazania do prowadzenia Gminie Pogorzela szkół wchodzących w skład Zespołu 
Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli przy ul. Krobskiej 19, 

g) zawarcia porozumień z Gminami Powiatu Gostyńskiego w zakresie zimowego utrzymania 
dróg powiatowych, 

h) ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg powiatowych dla których 
zarządcą jest Powiat Gostyński na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, 
utrzymaniem i ochroną dróg, 

i) pozbawienia dotychczasowej kategorii dróg powiatowych nr 4944P od drogi krajowej 
nr 12 - Skokówko - Jeżewo i nr 4087P na odcinku (Mchy) - granica powiatu gostyńskiego - 
Jeżewo (do skrzyżowania z drogą powiatową 4945P Jeżewo - Jawory) na terenie gminy 
Borek Wlkp., 

j) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń, 
k) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2012 r., 
l) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2012-2020. 

10. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
11. Wnioski i oświadczenia radnych. 
12. Wolne głosy. 
13. Zakończenie.  
 
Ad 3) 
Wręczenie wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu Gostyńskiego”. 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski poinformował, że zbliżają się obchody „Dnia 
Powiatu”, w które wpisano elementy związane z przyznaniem tytułu „Zasłużony dla Powiatu 
Gostyńskiego”. Dzisiaj na sali posiedzeń gościmy te osoby i przedstawicieli tych instytucji, które 
Rada wyróżniła tytułem „Zasłużony dla Powiatu”. Przewodniczący przedstawił sylwetki 
wyróżnionych: Pana Jerzego Giernalczyka, Pana Józefa Konarczaka, Pana Andrzeja 
Wawrzyniaka, Państwa Elżbiety i Jana Wujczaków oraz zasługi Stowarzyszenia Historia Militaris. 
 
Wręczenia aktów nadania wyróżnienia oraz medali dokonali Przewodniczący Rady Powiatu Robert 
Marcinkowski oraz Starosta Gostyński Andrzej Pospieszyński. 
 
Nadleśniczy Andrzej Wawrzyniak w imieniu wszystkich wyróżnionych podziękował za przyznane 
wyróżnienia.  
 

Przewodniczący Robert Marcinkowski ogłosił przerwę w obradach. 
Obrady wznowiono o godz. 13:35. 

Na sali obecnych było 14 radnych. Nieobecni byli Starosta Andrzej Pospieszyński, 
Wicestarosta Janusz Sikora oraz radni Zdzisław Kowalczyk, Czesław Kołak oraz Kazimierz 

Musielak. 
 
Ad 4) 
 
Protokół z XVIII sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 28 czerwca 2012 r. został przyjęty 
w wyniku głosowania – 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 
się”.  
 
Na salę powrócili Starosta Andrzej Pospieszyński oraz radni Zdzisław Kowalczyk i Czesław 

Kołak. 
Na sali obecnych jest 17 radnych. 
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Protokół z XIX nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 2 lipca 2012 r. został 
przyjęty w wyniku głosowania 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”.  
 

Na salę przybył Wicestarosta Janusz Sikora. 
Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 
Ad 5) 
Przewodniczący Robert Marcinkowski poinformował, że informacje z posiedzenia Zarządu  
z 28 czerwca, 2, 12, 16, 26 lipca oraz z 9 sierpnia br. zostały przekazane radnym drogą 
elektroniczną. 
Starosta przedstawił informację z działalności Zarządu za okres pomiędzy posiedzeniami Rady 
Powiatu. 
 

Na posiedzenie powrócił radny Kazimierz Musielak. 
Na Sali obecnych jest 19 radnych. 

 
Ad 6) 
Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi zarządu. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał o informację z posiedzenia Zarządu w dniu 12 lipca br: 

- Zespół Szkół Rolniczych w Grabonogu nawiązał współpracę z firmą P.W. AGRO-RAMI 
Raniś i wspólnicy S. C. z siedzibą w Kościelnej Wsi. Radny zapytał, na czym polega ta 
współpraca.  

- Zarząd podjął uchwałę w sprawie udzielenia poręczenia pożyczki zaciągniętej przez SP ZOZ 
w Gostyniu z tytułu zakupów. Radny zapytał o rodzaj zakupów- czy są to środki trwałe, 
lekarstwa lub inne rzeczy. 

- Zarząd zapoznał się z informacją Powiatowego Zarządu Dróg w Gostyniu w sprawie wyboru 
oferty kupna samochodów oraz zbycia aktualnie posiadanych. Radny zapytał, czy PZD miało 
środki w swoim budżecie, dlaczego wybrano takie samochody i takie roczniki, czy chodziło tu 
o możliwości finansowe. 

Wicestarosta Janusz Sikora odpowiadając na pierwsze pytanie poinformował, że współpraca 
będzie dotyczyła dostarczania maszyn rolniczych do szkoły. Maszyny te, w miarę zużywania się, 
będą wymieniane na nowe.  
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiadając na drugie pytanie powiedział, że poręczenie 
pożyczek dotyczy zakupu leków odbywa się już od wielu lat. Pożyczki te są na bieżąco spłacane. 
Odpowiadając na trzecie pytanie radnego poinformował, że zostały zakupione dwa używane 
samochody. Poprzednie samochody znajdowały się w złym stanie technicznym i ich wymiana była 
koniecznością. Środki przeznaczone na zakup pochodziły z kwot pozostałych po ogłoszonych 
przetargach. 
Dyrektor PZD Grzegorz Mayer poinformował, że dotychczas posiadane samochody to Fiat Palio 
Weekend rocznik 1999 o przebiegu ponad 200.000 km oraz Daewoo Matiz rocznik 1999 
o przebiegu prawie 300.000 km. Dyrektor powiedział, że PZD musiał zrobić wszystko, aby zakupić 
dwa samochody. Ze środków, które pozostały po przetargach, zakupiono 2 samochody używane- 
PEUGEUT 207 SW 1,7 HDI, rocznik 2009 oraz CITROEN BERLINGO 1,6 HDI, rocznik 2008. Są to 
samochody w bardzo dobrym stanie, za które zapłacono w sumie 60.000 zł. Stare samochody 
zostały wystawione do sprzedaży w drodze przetargu ustnego i są do obejrzenia w obwodzie 
drogowym w Krobi. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, dlaczego wybrano peugeoty a nie np. volkswageny 
oraz czy zostały zakupione w komisie, od firmy czy od osoby prywatnej.  
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Dyrektor PZD Grzegorz Mayer powiedział, że zakupem samochodów zajmował się Pan Plesner- 
kierownik obwodu drogowego w Krobi. Samochody zostały zakupione od osób zajmujących się 
sprowadzaniem samochodów z zagranicy. Stwierdził, iż trudno powiedzieć, dlaczego wybrano te 
marki samochodów- auta te były w najlepszym stanie. 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy był to zakup z wolnej ręki. 
Dyrektor PZD Grzegorz Mayer potwierdził. 
Radny Mikołaj Rogala zapytał o bibliotekę powiatową. 
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że pierwsze porozumienie dotyczące ustawowego 
zadania powiatu polegającego na prowadzeniu biblioteki powiatowej powierzono Gminie Gostyń 
w 2001 r. Porozumienie opiewało na kwotę 51.000 zł i zawierało zapis, że realizacja zadania 
będzie odbywać się w ramach środków finansowych przekazanych przyjmującemu zadanie 
do realizacji w wysokości niezbędnej na wynagrodzenie dla jednego pracownika zatrudnionego 
do realizacji tego zadania oraz kwoty na wydatki rzeczowe w wysokości 100 % wydatków 
na wynagrodzenie wraz z pochodnymi. Od tego czasu minęło 11 lat, w trakcie których zawarto 
aneks do porozumienia, który korygował możliwości wykonywania tych zadań. Porozumienie było 
dość ogólne i nie dawało powiatowi szans na negocjowanie wysokości kosztów. Zadanie było 
prowadzone dobrze, ale z dość dużym rozmachem. W związku z tym, że powiat nie miał wpływu 
na koszty postanowiono porozumienie wypowiedzieć i negocjować z Burmistrzem nowe warunki. 
Zadanie było wykonywane przez gminę, która otrzymała w ostatnim roku prawie 90.000 zł na jego 
realizację. Kiedyś była to biblioteka powiatowa, a po likwidacji powiatów została skomunalizowana 
na rzecz Gminy. Dodał, że propozycja jest też taka, aby w nazwie biblioteki pojawiło się słowo 
„powiatowa” bądź „realizująca zadanie biblioteki powiatowej”. Odbyło się pierwsze spotkanie 
z Burmistrzem, kolejne zostało zaplanowane na przyszły tydzień. Jeżeli nie dojdzie do zawarcia 
porozumienia z Gminą, Powiat będzie realizował zadanie sam bądź będzie próbował się 
porozumieć z podmiotem, który mógłby to zadanie realizować. 
 
Ad 7) 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
nie złożono interpelacji.  
 
Ad 8 
Zapytania radnych 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że na poprzedniej sesji złożył wniosek dotyczący ścieżki 
rowerowej i znaku na ul. Wrocławskiej w Gostyniu. Otrzymał pismo informujące, że droga znajduje 
się pod zarządem Wojewódzkiego Zarządu Dróg w Poznaniu. Radny zwrócił uwagę, że znak 
należałoby postawić przy ul. Podgórnej, która jest drogą powiatową.  
Dyrektor PZD Grzegorz Mayer powiedział, że jest to droga gminna.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy zatem należy zwrócić się do Gminy o ustawienie znaku. 
Dyrektor PZD Grzegorz Mayer wyjaśnił, że w przypadku skrzyżowań znaki drogowe ustawia 
zarządca drogi wyższej kategorii. 
 
Ad 9 a) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatowego Ośrodka Dokumentacji Geodezyjnej 
i Kartograficznej w Gostyniu przedstawił Sekretarz Leszek Maliński. 
Poinformował, że zmiana dotyczy usunięcia ze statutu zapisu dotyczącego prowadzenia Funduszu 
Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym, który uległ likwidacji. Wpływy ze sprzedaży 
map, danych z ewidencji gruntów i budynków oraz innych materiałów i informacji z zasobów 
powiatowych, a także z opłat za czynności związane z prowadzeniem tych zasobów 
i uzgadnianiem projektowanych sieci uzbrojenia terenu są dochodami budżetu powiatu 

 



5 
 

na podstawie przepisu art. 41b ust. 2 ustawy z dnia 27 maja 1989 r. Prawo geodezyjne 
i kartograficzne.  
Przewodniczący Komisji Samorządowo – Organizacyjna i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała wniosek pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XX/172/12 w sprawie zmiany Statutu Powiatowego Ośrodka Dokumentacji 
Geodezyjnej i Kartograficznej w Gostyniu została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 9 b) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/147/12 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 
10 maja 2012 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania w 2012 r. przedstawił 
Wicestarosta Janusz Sikora. 
Poinformował, że zmiana w podziale środków w ramach przyznanego limitu na rehabilitację 
zawodową została dokonana w związku z brakiem zainteresowania ze strony osób 
niepełnosprawnych przyznaniem środków na podjęcie działalności gospodarczej. Pomimo 
ogłoszonego naboru na ww. zadanie nie wpłynął żaden wniosek. Natomiast wpłynęło więcej 
wniosków od pracodawców na refundację kosztów wyposażenia stanowiska pracy osoby 
niepełnosprawnej. Proponuje się przeznaczyć te środki na zwrot pracodawcy kosztów 
wyposażenia stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej. Proponowany podział środków został 
przygotowany przez Powiatowy Urząd Pracy.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski przedstawił opinię Powiatowej Społecznej Rady ds. 
Osób Niepełnosprawnych. Rada zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział była pewna pula środków, na którą nie było 
zapotrzebowania i została ona przesunięta między paragrafami do innego działu i została 
wykorzystana w innym dziale. Nie było zapotrzebowania na dofinansowane działalności 
gospodarczej a był chętny pracodawca na utworzenie stanowiska pracy dla osoby 
niepełnosprawnej. Radny zapytał o zwrot „Natomiast wpłynęło więcej wniosków od pracodawców”, 
czy wpłynęło więcej wniosków niż jeden.  
Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu Andrzej Czupryński powiedział, 
że sprawa była przedstawiana na komisjach, która zaopiniowały proponowaną zmianę pozytywnie. 
Powiatowy Urząd Pracy mógł dalej trwać z pozycją 25.000 zł i czekać, aż któryś przedsiębiorczy 
niepełnosprawny zdecyduje się założyć firmę. Jest już sierpień, zgłosiła się osoba chcąca 
wykorzystać te pieniądze na korzyść osoby niepełnosprawnej, w związku z czym przedmiotowy 
projekt uchwały. 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że odniósł wrażenie, iż Dyrektor potraktował jego 
wypowiedź jako atak na swoją osobę. Jest tu kwota 75.000 zł i zapis, że wpłynęło więcej 
wniosków. Chodziło o wyjaśnienie, czy to był jeden wniosek, czy więcej. 
Pan Andrzej Czupryński odpowiedział, że był to jeden wniosek. 
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Uchwała Nr XX/173/12 w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/147/12 Rady Powiatu 
Gostyńskiego z dnia 10 maja 2012 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot 
na poszczególne zadania w 2012 r. została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 9 c) 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od trybu przetargowego oraz zawarcia 
umowy najmu lokalu użytkowego na czas nieokreślony (dotyczy Wielkopolskiego Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego w Gostyniu) przedstawił Sekretarz Leszek Maliński. 
Poinformował, że Wielkopolski Ośrodek Doradztwa Rolniczego z siedzibą w Poznaniu 
przy ul. Sieradzkiej 29 wynajmuje lokal użytkowy nr 26 i 28 (wg dokumentacji technicznej nr 218 
i 229) o łącznej pow. użytkowej 35,10 m2 w budynku Przychodni w Gostyniu przy ul. Wrocławskiej 
8 celem prowadzenia działalności statutowej. Umowa zawarta została na okres od dnia 
01.09.2009 r. do 31.08.2012 r. Art. 37 ust. 4 ustawy o gospodarce nieruchomościami wprowadza 
ogólną zasadę sprzedawania i oddawania w użytkowanie wieczyste nieruchomości stanowiących 
własność Powiatu i stanowi, że zawarcie umów użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas 
oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu. Wojewoda 
albo odpowiednio rada lub sejmik mogą wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia tych umów. Wobec powyższego zawarcie umowy najmu 
przedmiotowego lokalu na czas nieoznaczony nie wymaga przetargu, jedynie zgody Rady 
Powiatu.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy stawka za wynajem się zmieniła, czy pozostaje na tym 
samym poziomie i ile ona wynosi. 
Sekretarz Leszek Maliński odpowiedział, że stawki nie poda teraz, ale jest ona waloryzowana 
co roku o stopień inflacji. 
 
Uchwała Nr XX/174/12 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od trybu przetargowego 
oraz zawarcia umowy najmu lokalu użytkowego na czas nieokreślony została podjęta 
w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 9 d) 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od trybu przetargowego oraz zawarcia 
umowy najmu lokalu użytkowego na czas nieokreślony (dotyczy Poradni Stomatologicznej „Vita-
Dent” w Gostyniu) przedstawił Sekretarz Leszek Maliński. 
Poinformował, że NZOZ Poradnia Stomatologiczna „VITA-DENT” Jerzy Leja wynajmuje m.in. lokal 
użytkowy nr 20 (wg dokumentacji technicznej nr 220) o pow. użytkowej 21,49 m2 wraz z częścią 
korytarza o pow. użytkowej 6,00 m2 w budynku Przychodni w Gostyniu przy ul. Wrocławskiej 8  
z przeznaczeniem na świadczenie usług medycznych w zakresie stomatologii. Umowa zawarta 
została na okres od dnia 16 czerwca 2009 r. do 15 czerwca 2012 r. Art. 37 ust. 4 ustawy 
o gospodarce nieruchomościami wprowadza ogólną zasadę sprzedawania i oddawania 
w użytkowanie wieczyste nieruchomości stanowiących własność Powiatu i stanowi, że zawarcie 
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umów użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 
nieoznaczony następuje w drodze przetargu. Wojewoda albo odpowiednio rada lub sejmik mogą 
wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tych umów. Wobec 
powyższego zawarcie umowy najmu przedmiotowego lokalu na czas nieoznaczony nie wymaga 
przetargu, jedynie zgody Rady Powiatu.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy wszystkie podmioty wynajmują lokale w przychodni 
na tych samych zasadach, czy też stawka jest zróżnicowana w zależności od prowadzonej 
działalności.  
Sekretarz Leszek Maliński powiedział, że opłata jest zróżnicowana. Ośrodek Doradztwa 
Metodycznego płaci praktycznie koszty utrzymania lokalu, a firma medyczna uzyskująca zysk 
z prowadzonej w lokalu działalności ponosi odpłatność z zyskiem dla powiatu.  
 
Uchwała Nr XX/175/12 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od trybu przetargowego 
oraz zawarcia umowy najmu lokalu użytkowego na czas nieokreślony (dotyczy Poradni 
Stomatologicznej „Vita-Dent” w Gostyniu) została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 

Salę posiedzeń opuścił Starosta Andrzej Pospieszyński. 
Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 
Ad 9 e) 
Projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania oraz wysokości 
stypendiów sportowych dla zawodników amatorów osiągających wysokie wyniki sportowe 
we współzawodnictwie międzynarodowym lub krajowym przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty 
i Spraw Społecznych Marek Smektała. 
Poinformował, że w związku z wejściem w życie nowej ustawy z dnia 25 czerwca 2010 roku 
o sporcie należy dokonać zmian porządkowych wynikających ze zmiany podstawy prawnej. 
Ponadto, w żaden inny sposób nie zmienia się stan prawny w tym zakresie. Wobec powyższego 
zachodzi konieczność podjęcia nowej uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego. Zgodnie 
z obowiązującymi przepisami zmiany zostały poddane konsultacjom poprzez publikację projektu 
Uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego na stronie internetowej powiatu.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
Radny Mikołaj Rogala zapytał o zapis § 2 ust. 3 pkt. 2 w brzmieniu „Stypendium może otrzymać 
zawodnik wymieniony w ust. 1 lub 2 spełniający jeden z następujących warunków: zajął 
co najmniej 12 miejsce w mistrzostwach kraju w swojej kategorii wiekowej lub brał udział 
w oficjalnych zawodach międzynarodowych w swojej kategorii wiekowej oraz realizuje program 
przygotowań do kolejnych zawodów tej samej rangi.” Radny zapytał, czy zatem musi to być 
zawodnik zakwalifikowany do reprezentacji Polski. 
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Naczelnik Marek Smektała odpowiedział, że klub wnioskujący o przyznanie stypendium musi 
przedstawić w swoim planie wnioskodawczym zadania sportowe, które będą mówiły o tym, 
że dany zawodnik będzie spełniał kryterium, o którym mowa. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że chodzi o spełnienie przynajmniej 
jednego z tych warunków, czyli teoretycznie nie musi być reprezentantem kraju, ale będzie spełniał 
drugi z warunków. 
 
Uchwała Nr XX/176/12 w sprawie zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania 
oraz wysokości stypendiów sportowych dla zawodników amatorów osiągających wysokie 
wyniki sportowe we współzawodnictwie międzynarodowym lub krajowym została podjęta 
w wyniku głosowania- 18 „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 

Na salę obrad powrócił Starosta Andrzej Pospieszyński. 
Na sali obecnych jest 19 radnych. 

 
 
Ad 9 f) 
Projekt uchwały w sprawie przekazania do prowadzenia Gminie Pogorzela szkół wchodzących 
w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli przy ul. Krobskiej 19 
przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała. 
Poinformował, że Rada Miejska w Pogorzeli uchwałą Nr XVII/97/2012 z dnia 27 lipca 2012 r. 
wyraziła wolę przejęcia i prowadzenia Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych im. Ziemi 
Pogorzelskiej z siedzibą w Pogorzeli ul. Krobska 19. Zakładanie i prowadzenie publicznych szkół 
ponadgimnazjalnych i placówek oświatowo-wychowawczych zgodnie z art. 5 ust. 5a ustawy z dnia 
7 września 1991r o systemie oświaty należy do zadań własnych powiatu. Art. 5 ust. 5b oraz 5c 
przedmiotowej ustawy umożliwia przekazanie przez Powiat Gostyński jednostce samorządu 
terytorialnego, jaką jest Gmina Pogorzela prowadzenie szkoły, po podjęciu przez Radę Powiatu 
uchwały w sprawie przekazania do prowadzenia szkoły. Również art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym pozwala na zawieranie przez powiat porozumienia 
w sprawie powierzenia prowadzenia zadań publicznych z jednostkami lokalnego samorządu 
terytorialnego. Przedstawiony przez Zarząd Powiatu projekt niniejszej uchwały o powierzeniu 
z dniem 1 stycznia 2013 r. Gminie Pogorzela prowadzenia, wskazanej w projekcie uchwały Rady 
Powiatu szkoły, wynika z ustaleń Zarządu Powiatu w Gostyniu z Burmistrzem Pogorzeli. 
Porozumienie zawarte pomiędzy Powiatem Gostyńskim a Gminą Pogorzela, po wyrażeniu przez 
Radę Powiatu i Gminy zgody na przekazanie i przejęcie szkoły, określi szczegółowy tryb i warunki 
realizacji zadania. Przekazanie wskazanych w uchwale szkół ma na celu stworzenie jednolitego 
systemu zarządzania oświatą w Gminie Pogorzela, obejmującego szkoły na wszystkich etapach 
edukacyjnych. Umożliwi to stworzenie efektywnie funkcjonującego systemu edukacyjnego, 
reagującego na zmiany związane z rozwojem nauki, nowoczesnych technologii oraz rynku pracy. 
Zintegrowany system zarządzania zadaniami oświatowymi prowadzony przez jeden organ 
samorządowy pozwoli na racjonalne wykorzystanie naliczonej na podmiotowe zadania oświatowe 
subwencji, przez co umożliwi właściwą organizację procesu dydaktycznego. Umożliwi również 
wypracowanie jednolitej polityki oświatowej i kadrowej we wszystkich szkołach i placówkach 
oświatowych, poprzez racjonalne wykorzystanie kompetencji kadry pedagogicznej oraz bazy 
dydaktycznej szkół. Zintegrowany system zadań oświatowych pozwoli na lepszą współpracę szkół 
(szczególnie na szczeblu gimnazjalnym i ponadgimnazjalnym) w zakresie doradztwa zawodowego 
uczniów, ze szczególnym naciskiem na współpracę szkół zawodowych i gimnazjalnych. 
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Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych 
dyskutowano nad projektem uchwały, były pewne wątpliwości -nie co do przejęcia szkoły, ale z 
uwagi na brak porozumienia. Nie wiadomo, na jakich warunkach szkoła zostanie przekazana, co 
się stanie z majątkiem. Powiat Gostyński przez lata inwestował w szkołę. Często, zwłaszcza na 
sesjach budżetowych, padają argumenty, że pewne inwestycje są robione w celu pomnażania 
majątku powiatu.  
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że kompetencją Rady, przy odpowiedniej wiedzy, 
jest podjęcie uchwały co do kierunku dalszego postępowania. Odpowiadając na pytanie dotyczące 
majątku poinformował, że wszystkie nieruchomości należą do Gminy Pogorzela, nigdy nie zostały 
przekazane powiatowi na własność. Ruchomości, w tym również tymczasowy budynek hali 
sportowej, zostały wytworzone przez powiat, przez lata służył młodzieży, uległy zużyciu i 
wymagają poniesienia nakładów na jego odnowienie czy zmodernizowanie. Starosta zwrócił 
uwagę, że majątek ten służył młodzieży z Gminy Pogorzela i z terenu powiatu. Propozycja jest 
taka, aby ruchomości, pod warunkiem kontynuacji zadania prowadzenia szkoły ponadgimnazjalnej, 
zostały przekazane np. w użyczenie Gminie Pogorzela. Zwrócił uwagę, że hala ma już 12 lat, 
gdzie czas jej eksploatacji to 15 lat. Z uwagi na partycypację Gminy Pogorzela w utrzymanie 
szkoły, rozliczenie majątku szkoły byłoby trudne. Nie ma żadnej innej przyczyny, dla której bardziej 
wskazany do prowadzenia szkoły jest podmioty gminny, niż to, że nauka może odbywać się 
w pewnym cyklu i będzie lepsze wykorzystanie kadry i bazy przy obecnym niżu demograficznym. 
Majątek szkoły na pewnie nie będzie zmarnowany. Podkreślił, że powiat nigdy nie zamierzał 
likwidować szkoły, było rozważane podłączenie szkoły, jako filii pod szkołę w Grabonogu.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że zgadza się z argumentacją, ale pyta, dlaczego radni 
nie mają przed sobą porozumienia, z którym mogliby się zapoznać. Nikt nie mówi o sprzedaży 
majątku gdyż wiadomo, że wszystko, co robi powiat jest robione dla dobra mieszkańców. 
Aby jednak świadomie podejmować decyzje, trzeba mieć informację na ten temat. Dzisiaj radni 
mają informację, w jakim kierunku to ma iść, ale nie ma projektu porozumienia, z którym mogliby 
się zapoznać. Za chwilę jest kolejna uchwała dotycząca porozumienia z gminami w sprawie 
odśnieżania, gdzie też brakuje porozumienia.  
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że kompetencją Rady jest wyznaczyć kierunek 
działania Zarządu, który to zadanie realizuje. Nie ma dziś projektu porozumienia zaakceptowanego 
przez prawników. Jeżeli Rada wyrazi taką wolę Zarząd wypracuje takie stanowisko, aby powiat 
z jednej strony nie był stratny i aby Gmina mogła tę szkołę dalej prowadzić. Podkreślił, że powiat 
nigdy nic nie musiał od Gminy kupować celem prowadzenia szkoły, budynki były przekazane 
powiatowi w użyczenie.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że nie chodzi tu o nie podjęcie uchwały, 
lecz o świadomość podejmowania uchwały. Za rok- dwa może wyjść coś, czego radni nie wiedzieli, 
bo nie mieli wglądu do dokumentu, a ktoś powie, że przecież radni tak zagłosowali i oni są temu 
winni. 
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że takie są kompetencje rady i zarządu. 
Gdy będzie wiadomo, że jest zgoda rady, reszta zostanie opracowana. Jeżeli Gmina podjęła 
uchwałę i chce tą szkołę prowadzić w zasadzie na swoim majątku, to reszta dotycząca szczegółów 
majątku wytworzonego przez powiat zostanie zapisana w protokole przekazania. Dzisiaj 
dyskutujemy nad tym, czy chcemy szkołę przekazać. 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że porozumienie jest pewnym dokumentem. 
Przy projekcie uchwały dotyczącym zmian w budżecie są załączniki do uchwały określające 
konkretne kwoty. Zapytał, dlaczego tu nie ma załącznika do uchwały będącego porozumieniem. 
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Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski zwrócił uwagę, że porozumienie, o którym mówią 
radny Jędrkowiak oraz Starosta, nie jest i nie może być załącznikiem do uchwały, bo doszłoby 
do mieszania kompetencji. Porozumienie jest kompetencją organu wykonawczego, tylko organ 
wykonawczy może takie porozumienie zawrzeć. Prosi, aby nie używać słowa „załącznik 
do uchwały”, bo zgodnie z prawem taki załącznik w takiej formie występować nie może.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że nie chodzi o formę- czy to będzie załącznik, 
czy zwykła karta papieru, chodzi o wgląd do projektu porozumienia.  
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski powiedział, że załącznik ma już konkretne 
znaczenie prawne, stanowi integralną część uchwały.  
Radny Jarosław Jędrkowiak stwierdział, że konkretną rzeczą w tej dyskusji byłby projekt 
przedstawiony radnym. 
Przewodniczący Rady Robert Marcinkowski powiedział, że rozumie intencje radnego 
i informuje, że z prawnej analizy dokumentów taki załącznik nie może funkcjonować. Odnosząc się 
do wcześniejszego odwołania radnego do projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumień 
z gminami dotyczącymi odśnieżania powiedział, że może do tego dodać uchwały w sprawie 
przekazania pomocy finansowej. Tutaj też przekazując pomoc finansową rada upoważnia zarząd 
do szczegółowego określenia warunków przekazywania tych środków i rozliczeń. To jest 
kompetencji zarządu jako organu wykonawczego. 
Radny Zdzisław Kowalczyk stwierdził, że wyjaśniło się, o co chodzi radnemu Jędrkowiakowi. 
Zwracając się do radnych zaapelował, aby nie mieli zakusów na ławki i sprzęt, które są w tej 
szkole. Na posiedzeniu Komisji słyszał od jednego z radnych pytanie, co z ławkami. Szkoła 
powstała w Gminie Pogorzela, ale jej uczniami była też młodzież z Gostynia czy Borku. Radny 
przypomniał też, jak trudną decyzją dla Gminy Pogorzela było przekazanie szkoły powiatowi. Teraz 
nad przejęciem szkoły przez Gminę Pogorzela radni nie głosowali jednomyślnie.  
Sekretarz Leszek Maliński uzupełniając wypowiedź Przewodniczącego powiedział, 
że porozumienie- zgodnie z przepisami prawa- zawiera tylko i wyłącznie Zarząd Powiatu i tylko on 
jest odpowiedzialny za nie. Jakakolwiek kartka nie ma żadnego znaczenia, bo jutro może zostać 
zmieniona. Do Radnych należy wszechstronne rozpatrzenie tej sprawy, zasięgnięcie informacji, 
poproszenie o wyjaśnienia, jednakże już samo zawarcie porozumienia należy do organu 
wykonawczego, jakim jest zarząd powiatu. 
Radny Stanisław Zaremba powiedział, że utworzenie tej szkoły było bardzo dużym sukcesem 
powiatu, który zainwestował w placówkę bardzo duże środki. Przy uzasadnieniu odczytanym przez 
Naczelnika to powiat powinien wszystkie szkoły oddać gminom, tymczasem wg porządku 
prawnego powiaty mają prowadzić szkoły licealne.  
Radny Jarosław Jędrkowiak odnosząc się do wypowiedzi radnego Kowalczyka powiedział, 
że Jego celem nie jest negowanie czegokolwiek czy zabierania ławek, bo byłby to bezsens. 
Mieszkańcy Gminy Pogorzela są również mieszkańcami naszego Powiatu. Odnosząc się do słów 
Sekretarza, że porozumienie jest tylko kwestią Zarządu stwierdził, że być może od strony prawnej 
tak jest, ale to Rada będzie brała odpowiedzialność za te decyzje w perspektywie czasu. 
Powiedział, że może dzisiaj przyjąć założenia i zaufać Staroście na słowo, że w porozumieniu 
będzie wszystko w porządku. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski powiedział, iż cieszy się, że nikt nie chce zabierać szkole 
ławek, jest to dobry sygnał wysyłany w kierunku społeczności szkolnej. Radni powinni być 
ambasadorami tej szkoły, gdyż dzisiaj znalazła się ona w trudnej sytuacji w obliczu wcześniejszych 
informacji o likwidacji placówki, ale przede wszystkim niżu demograficznego. Dziś ta szkoła ma 
szansę na nowe życie, ma nadzieję, że szkoła będzie mogła dalej się rozwijać. Dodał, że należy 
podziękować Gminie Pogorzela, że ten gest, mimo dużego obowiązku finansowego, bierze 
na siebie.  
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Radny Grzegorz Marszałek zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały jest użyte wyrażenie 
„przekazanie do prowadzenia Gminie Pogorzela” szkoły, a jeżeli coś się przekazuje to z pełnym 
wyposażeniem i nieodpłatnie. Zadeklarował, że będzie głosował za podjęciem uchwały. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski dodał, że zgodnie z ustawą o gospodarce 
nieruchomościami dysponowanie nieruchomościami powiatu nie może się odbyć bez zgody Rady 
Powiatu. 
 
Uchwała Nr XX/177/12 w sprawie przekazania do prowadzenia Gminie Pogorzela szkół 
wchodzących w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli 
przy ul. Krobskiej 19 została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 9 g) 
Projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumień z Gminami Powiatu Gostyńskiego w zakresie 
zimowego utrzymania dróg powiatowych przedstawił Etatowy Członek Zarządu Jerzy Ptak. 
Poinformował, że mając na uwadze wypracowany w sezonie zimowym 2011/2012 system 
odśnieżania dróg powiatowych z udziałem 7 gmin tj. Gostyń, Borek Wlkp., Krobia, Pępowo, 
Poniec, Pogorzela i Piaski, proponuje się, aby również w sezonie 2012/2013 powierzyć 
wskazanym gminom część kompetencji powiatu w zakresie zimowego utrzymania dróg 
powiatowych. Na mocy stosownych porozumień zawartych z Zarządem Powiatu, gminy na terenie, 
których przebiegają drogi powiatowe standardu V i VI, zajęłyby się ich bieżącym odśnieżaniem. 
Powyższe rozwiązanie wpłynie znacząco na bezpieczeństwo komunikacyjne mieszkańców 
powiatu i stanowić będzie bardzo dobrą formę współpracy gmin z powiatem. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że też chciałby widzieć porozumienia. Zapytał, czy nie 
zasadnym byłoby utworzenie dla każdej gminy oddzielnej uchwały, gdyż może się zdarzyć, 
że któraś z gmin nie podpisze tego porozumienia. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski odpowiedział, że wykonanie uchwały powierza się 
Zarządowi Powiatu, który zostanie zobowiązany do zawarcia porozumień. Jeżeli one nie dojdą 
do skutku, Zarząd przedstawi korektę do projektu uchwały.  
Radny Mikołaj Rogala zapytał, jakie są opinie gmin dotyczące porozumień ubiegłorocznych.  
Członek Zarządu Jerzy Ptak odpowiedział, że opinie są pozytywne. Gminy posiłkują się często 
prywatnymi przedsiębiorcami, których zatrudniają na swoim terenie. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski dodał, że czasami są to również osoby fizyczne 
czy rolnicy dysponujący stosownym sprzętem. 
 
Uchwała Nr XX/178/12 w sprawie zawarcia porozumień z Gminami Powiatu Gostyńskiego 
w zakresie zimowego utrzymania dróg powiatowych została podjęta w wyniku głosowania- 
19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 9 h) 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg 
powiatowych, dla których zarządcą jest Powiat Gostyński na cele niezwiązane z budową, 
przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg przedstawił Etatowy Członek Zarządu Jerzy 
Ptak. 
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Poinformował, że stawki ujęte w w/w uchwale będą podwyższane co roku. Ustawa o drogach 
publicznych z dnia 21 marca 1985 r. (tekst jednolity Dz. U. z 2007 r. Nr 19, poz. 115) w art. 40 ust. 
8 umożliwia regulację cen do wysokości cen maksymalnych, tj. za zajęcie pasa drogowego 10 zł 
dziennie za 1m2 oraz za umieszczenie urządzenia niezwiązanego z potrzebą zarządzania drogami 
lub potrzebą ruchu drogowego – 200 zł rocznie za 1m2. Wobec powyższego dokonano 
następujących zmian: w § 1 o 1 zł podwyższono stawki w pkt 1 ppkt. a i b oraz pkt. 2 i 3, a w § 4 
pkt 1 o 5 zł i w § 4 pkt 2 o 10 zł. Pozostałe stawki nie ulegają zmianie. 
 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, czy pozycje, w których zwiększono stawki o 1 zł, są 
najczęściej wykorzystywane. 
Członek Zarządu Jerzy Ptak potwierdził.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że z tego tytułu są dość spore wpływy w skali roku- 
w granicach 100.000 zł.  
Członek Zarządu Jerzy Ptak potwierdził zwracając uwagę na ilość dróg będących po zarządem 
powiatu a niespełniających definicji drogi powiatowej.  
Radny Jarosław Jędrkowiak zwrócił uwagę, że podwyżki te nie są ustalane zgodnie z inflacją.  
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że ma to dwojakie znaczenie- z jednej strony 
jakikolwiek dochód jest pożądany, z drugiej- powiat chce użytkownika zniechęcić do wchodzenia 
w pas drogowy, bo w niektórych urządzeniach można wykonać prace poza pasem drogowym. 
Radny Krzysztof Nawrocik zapytał, czy podwyżki po 1 zł , 5 i 10 zł stanowią górną granicę 
przewidzianą w ustawie. 
Dyrektor PZD Grzegorz Mayer odpowiedział, że maksymalna stawka za zajęcia pasa drogowego 
zgodnie z ustawą o drogach to 10 zł, natomiast za umieszczenie w pasie drogowym urządzeń 
niezwiązanych z działalnością drogową stawka maksymalna wynosi 200 zł.  
 

Salę posiedzeń opuścił radny Zdzisław Kowalczyk. 
Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
Uchwała Nr XX/179/12 w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego 
dróg powiatowych dla których zarządcą jest Powiat Gostyński na cele niezwiązane 
z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg została podjęta w wyniku 
głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Ad 9 i) 
Projekt uchwały w sprawie pozbawienia dotychczasowej kategorii dróg powiatowych nr 4944P 
od drogi krajowej nr 12 - Skokówko - Jeżewo i nr 4087P na odcinku (Mchy) - granica powiatu 
gostyńskiego - Jeżewo (do skrzyżowania z drogą powiatową 4945P Jeżewo - Jawory) na terenie 
gminy Borek Wlkp. wraz z autopoprawką przedstawił Etatowy Członek Zarządu Jerzy Ptak. 
Poinformował, że przedmiotowe drogi położone są na terenie Gminy Borek Wlkp. i nie spełniają 
kryterium przypisanym dla dróg powiatowych określonych w art. 6a ust.1 ustawy z dnia 21 marca 
1985 r. o drogach publicznych: „Do dróg powiatowych zalicza się drogi stanowiące połączenia 
miast będących siedzibami powiatów z siedzibami gmin i siedzib gmin między sobą”. Drogi 4944P 
i 4087P służącą miejscowym potrzebom gminy i nie stanowi żadnego innego połączenia, 
za wyjątkiem dojazdu do zbiornika retencyjnego w przypadku drogi 4087P. Zasadne jest zatem, 
aby zaliczyć je do kategorii dróg gminnych zgodnie z art. 7 ust. 1 w/w ustawy: „Do dróg gminnych 
zalicza się drogi stanowiące uzupełniającą sieć dróg służących miejscowym potrzebom.” 
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Na podstawie pisma nr OŚGK.7021.5.9.2012JK z dnia 13.06.2012r. Gmina Borek Wlkp. jest 
zainteresowana przejęciem dróg z jednoczesnym zobowiązaniem do zaliczenia w/w dróg 
do kategorii dróg gminnych stosowaną uchwałą Rady Gminy Borek Wlkp. Na podstawie art.10 
ust.1,2 i 3 ustawy o drogach publicznych, organem właściwym do pozbawienia drogi 
dotychczasowej kategorii, jest organ właściwy do zaliczenia jej do odpowiedniej kategorii, 
a pozbawienie drogi dotychczasowej kategorii jest możliwe jedynie w sytuacji jednoczesnego 
zaliczenia tej drogi do nowej kategorii. Pozbawienie i zaliczenie nie może być dokonane później niż 
do końca trzeciego kwartału danego roku z mocą od dnia 1 stycznia roku następnego. 
 

Na salę posiedzeń powrócił radny Zdzisław Kowalczyk. 
Na sali obecnych jest 19 radnych. 

 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie – 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano.  
 
Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
 
Uchwała Nr XX/180/12 w sprawie pozbawienia dotychczasowej kategorii dróg powiatowych 
została podjęta w wyniku głosowania - 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 9 j) 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń przedstawiła Skarbnik 
Powiatu Eleonora Gościniak. 
Poinformowała, że projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy finansowej Gminie Gostyń 
na budowę drogi łączącej ulicę Starogostyńską z ulicą Polną w Gostyniu. Realizację zadania 
planuje się na 2013 rok, a przewidywany koszt budowy to kwota 7.500.000 złotych. Gmina Gostyń 
zamierza ubiegać się o dofinansowanie w ramach programu pod nazwą „Narodowy Program 
Przebudowy Dróg Lokalnych 2007 - 2013”. Współdziałanie samorządów lokalnych w zakresie 
realizacji inwestycji drogowych jest niezwykle istotne przy ocenie składanych wniosków 
o dofinansowanie. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano.  
 
Uchwała Nr XX/181/12 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Gostyń została 
podjęta w wyniku głosowania - 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 9 k) 
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2012 r. przedstawiła Skarbnik 
Powiatu Eleonora Gościniak.  
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Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 9 sierpnia 2012 roku przyjął projekt uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2012 rok. Zmiany 
w planie dochodów: 
1. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 3.200 zł z tytułu otrzymania pomocy finansowej 

z Gminy Krobia na dofinansowanie wypoczynku młodzieży szkolnej z ZSOiZ w Krobi – dz.801 
rozdz.80130 § 2710. 

2. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 5.966 zł w Starostwie Powiatowym z tytułu wpływu 
środków za odszkodowanie – dz.758 rozdz. 75814 § 0970. 

3. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 80.000 zł w PZD w Gostyniu z tytułu większego wpływu 
za zajęcie pasa drogowego – dz. 756 rozdz.75618 § 0490. 

Ogółem kwota dochodów zwiększa się o kwotę 89.166 zł. Zmiany w planie wydatków: 
1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 2.466 zł w DPS Chumiętkach na zakup materiałów– 

dz.852 rozdz.885202 § 4210. 
2. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 6.700 zł w ZSOiZ w Krobi na dofinansowanie 

wypoczynku młodzieży oraz naprawę komputerów – dz. 801 rozdz.80130 § 4300 – 3.200 zł, 
§ 4270 – 3.500 zł. 

3. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 80.000 zł w PZD w Gostyniu na remonty i bieżące 
utrzymanie dróg – dz. 600 rozdz.60014 § 4270 – 55.000 zł, § 4300 – 25.000 zł. 

4. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 13.776 zł w DPS w Zimnowodzie na dokumentację 
dotyczącą zmiany systemu ogrzewania – dz. 852 rozdz.85202 § 6050. 

5. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 20.000 zł na dofinansowanie zakupu samochodu 
dla KPP w Gostyniu – dz. 754 rozdz. 75495 § 6060. 

6. Zwiększenie rezerwy ogólnej o kwotę 30.000 zł – dz. 758 rozzd.75818 § 4810.  
7. Zmniejszenie rezerwy na pomoc społeczną w kwocie 13.776 zł – dział 758 rozdz.75818 

§ 4810. 
8. Przesunięcia pomiędzy paragrafami w PZD w Gostyniu, w DPS w Zimnowodnie. 
Ogółem kwota wydatków zwiększa się o kwotę 139.166 zł. Zwiększenie planu przychodów o kwotę 
50.000 zł z tytułu spłaty rat pożyczki przez SP ZOZ w Gostyniu. Zwiększa się deficyt budżetowy 
o kwotę 50.000 zł. Zarząd na posiedzeniu w dniu 23 sierpnia 2012 roku przyjął autopoprawkę 
do projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu 
na 2012 rok. Zwiększenie planu dochodów o kwotę 16.900 zł w DPS w Chwałkowie z tytułu 
wpływu środków za świadczone usługi transportowe – dowóz dzieci na zajęcia rewalidacyjne – 
dz.852 rozdz.85202 § 0970. Zmiany w planie wydatków: 
1. Zwiększenie planu wydatków o kwotę 16.900 zł w DPS w Chwałkowie na wymianę instalacji 

centralnego ogrzewania – dz.852 rozdz.85202 § 4270. 
2. Przesunięcia pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w PCPR w Gostyniu. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania – 19 głosów „za”. 
 
Uchwała Nr XX/182/12 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2012 r. została 
podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
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Ad 9 l) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego 
na lata 2012-2020 przedstawiła Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak. 
Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 9 sierpnia 2012 roku przyjął projekt uchwały 
Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-
2020. Zmiany ww. uchwały dotyczą zmian w załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa na 
lata 2012 - 2020”- uaktualnienie kwot ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu 
i budżecie powiatu na 2012 rok. Po zmianach kwot budżetu zmieniają się wskaźniki na lata 2012-
2015. Zmiany w załączniku Nr 2 „Wykaz przedsięwzięć do WPF na lata 2012- 2016”  

− zwiększa się wydatki na program pn.: „Przebudowa drogi nr 4093 P Grabonóg Piaski” w roku 
2012 o kwotę 50.000 zł. 

− zmniejsza się wydatki na program pn.: „Budowa ronda na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej 
434 z drogą powiatową 4930P” o kwotę 35.000 zł. 

W związku ze zmianą ww. kwot zwiększają się limity zobowiązań. Zarząd na posiedzeniu w dniu 
23 sierpnia 2012 roku przyjął autopoprawkę do projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2012-2020. Zmiany ww. uchwały 
dotyczą zmian w załączniku Nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2012 - 2020” -
uaktualnienie kwot ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu i budżecie powiatu 
na 2012 rok. Po zmianach kwot budżetu zmieniają się wskaźniki na rok 2012. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie - 6 głosów „za”. 
 
Radny Jarosław Jędrkowiak zapytał, która droga nosi numer 4903 P.  
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że jest to droga za rondem. 
 
Autopoprawka została przyjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
 
Uchwała Nr XX/183/12 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Gostyńskiego na lata 2012-2020 została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 10) 
W punkcie „Odpowiedzi na zapytania radnych” głosu nie zabrano. 
 
Ad 11) 
Wnioski i oświadczenia radnych. 
Radny Ireneusz Lesiński powiedział, że na jednej z poprzednich sesji Starosta mówił, że radni 
zapoznają się z problemem budowy kopalni węgla brunatnego na terenie Gminy Krobia, Powiatu 
Gostyńskiego i Powiatu Rawickiego. Radny zwrócił się z prośbą, aby radni mogli w najbliższym 
czasie zapoznać się z tym tematem i aby Rada Powiatu ustosunkowała się do tego.  
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że w tej sprawie był wniosek radnego Kołaka. 
Sprawa została odłożona na wrzesień.  
 
Ad 12 
Wolne głosy. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski poinformował, że w planie pracy Rady jest punkt 
dotyczący sesji wyjazdowej. Zwrócił się do radnych z prośbą o zgłaszanie propozycji dotyczących 
organizacji tej sesji. Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym delegował 
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radnego Krzysztofa Deutscha do reprezentowania Powiatu przy realizacji projektu „Z Napoleonem 
do Wielkopolski” w Środzie Wlkp. Ponadto wpłynęła odpowiedź PZD na wnioski radnego 
Jędrkowiaka złożone podczas XVIII sesji Rady Powiatu oraz odpowiedź Dyrektora ZSZ w Gostyniu 
na wnioski pokontrolne. 
Radny Stanisław Zaremba zapytał o przyczyny oraz ocenę Zarządu zdarzenia szeroko 
opisywanego w prasie a dotyczącego pięcioletniego chłopca.  
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że jest to sprawa bulwersująca. Powinno to 
wyglądać tak, że to lekarz ostatecznie decyduje o tym, w jaki sposób uratować człowiekowi życie, 
zdrowie i to on wydaje odpowiednie dyspozycje. Kiedyś było tak, że za nieuzasadnione wezwanie 
karetki pacjent musiał płacić. Jest wyznaczone miejsce lądowania, w związku z czym helikopter 
mógł przylecieć i zabrać chłopca. Gdyby okazało się, że wezwanie helikoptera było niezasadne, 
można było nałożyć karę. Tu błąd leży po stronie dyspozytora z Warszawy, który musiał udzielić 
zgody na lot. Do tej pory trwające kontrole nie wykazały istotnych uchybień ze strony szpitala, 
co do samej procedury postępowania z tym chłopcem. Zostały wykonane badania krwi 
oraz tomograf komputerowy. W samej akcji ratunkowej prowadzonej przez firmę Falck brał udział 
ratownik a nie lekarz. Dziecko przywieziono do szpitala świadome, a po założeniu kołnierza nawet 
chodziło po szpitalu. Lekarz przyjmujący nie znał okoliczności wypadku, gdzie nastąpiło uderzenie 
oraz czy dziecko było zapięte w foteliku. Gdyby na miejscu był lekarz, na podstawie pierwszych 
oględzin, mógłby zadecydować o przetransportowaniu dziecka helikopterem z miejsca wypadku 
do kliniki. Po 1,5 godzinie znane były wyniki badania tomografem komputerowym, na podstawie 
których zadecydowano o konieczności przewiezienia dziecka do kliniki specjalistycznej pojazdem 
niepowodującym wstrząsów. Starosta podkreślił, że w Gostyniu jest lądowisko wyznaczone 
przez Burmistrza Gostynia w 2010 r., o czym powiadomiono wszystkie służby. Powiedział, 
że w tym przypadku zawiódł zdrowy rozsądek oraz chęć ratowania życia a zwyciężyła biurokracja.  
Radny Stanisław Zaremba wyraził opinię, że gdyby ratownictwo medyczne należało do szpitala, 
sytuacja taka nie miałaby miejsca. Jest to argument za tym, aby ratownictwo było przy szpitalu 
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że decyzja była błędna, na co są dowody. 
Był zarzut, że dwie nowe karetki stoją w garażu a szpital nie ma czym zawieźć chorego. Karetka 
nie może bez koncesji i odpowiedniej obsługi wieźć chorego. Podkreślił, że zawiódł tu zdrowy 
rozsądek ludzi a nie przepisy. Każdy, kto pracuje w służbie zdrowia wie, że najważniejsze jest 
ratowanie życia.  
Radny Jarosław Jędrkowiak stwierdził, że decyzja ta była nieludzka, a o tym, kto popełnił błąd 
zadecyduje prokuratura oraz inne organy. Radny zwrócił się do Starosty z pytaniem, 
czy zaczynając rozmawiać z poszczególnymi gminami na różne tematy w obszarach, które wiążą 
oba samorządy, czy stosuje się specjalne strategie negocjacji wobec jednego z podmiotów a inne 
wobec drugiego, czy to jest jakiś sposób na danego burmistrza, czy po prostu podchodzi się 
do stołu i rozmawia.  
Starosta Andrzej Pospieszyński powiedział, że to pytanie jest czysto polityczne. Nie ma 
uprzedzenia do żadnego burmistrza niezależnie z jakiej jest partii i jakie poglądy reprezentuje, 
najważniejsze jest wspólne realizowanie zadań dla dobra mieszkańców, czego przykładem jest 
udzielenie pomocy finansowej w sprawie schetynówki. To, że różni się czasami poglądami czy ma 
inną drogę zapatrywania na drogę dojścia do celu, jest czymś normalnym i niczemu nie 
przeszkadza. Od początku istnienia powiatu gminy z nim współpracują i ta współpraca jest 
właściwa.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że pytał tylko o znaczenie, gdyż bywa różnie 
w negocjacjach. Wiadomo, że każda ze stron dba o swój interes najbardziej. Jako radny z Gminy 
Gostyń obserwuje negocjacje w sprawie przejęcia szkoły z Gminą Pogorzela, gdzie jest wszystko 
robione od podstaw, jest tworzone jakieś porozumienie, spotykają się samorządowcy, omawiają 
pewne sprawy. W Gminie Gostyń Zarząd wypowiada warunki umowy, a później przychodzi 
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negocjować. To też jest pewna strategia, dlatego pyta, czy Starosta podchodzi do tego 
indywidualnie.  
Starosta Andrzej Pospieszyński odpowiedział, że to są różne kategorie, bo w jednym przypadku 
chodzi o 2 mln a w drugim o 20.000 zł. Przypomniał, że powiat przygotowując projekt uchwały 
o likwidacji szkoły w Pogorzeli, zaskoczył Burmistrza swą decyzją. W pewnych sprawach trzeba 
wpierw dokonać pewnych faktów, a potem rozmawiać. Czasami długie rozmowy kończyły się 
brakiem porozumienia. Jeżeli po 11 latach wypowiada się umowę i od nowa ją negocjuje, to nic 
złego się nie dzieje. Biblioteka ta była zawsze biblioteką powiatową, natomiast ustawodawca zrobił 
z niej gminną. Biblioteka ta np. organizuje spotkanie z ciekawym człowiekiem jako biblioteka 
gminna, mimo że koszty tego ponosi również powiat, a nikt o tym nie wspomina. Są to szczegóły, 
a chodzi tu głównie o to, aby po 11 latach zawrzeć nowe porozumienie i prowadzić to zadanie 
dalej. To nie jest żaden cios w Burmistrza czy bibliotekę miejską, natomiast przypomnienie, że co 
roku powiat zwiększał księgozbiór biblioteki- 300.000 zł przez te lata zostało przekazane przez 
powiat na ten cel.  
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że chodzi tu, jak powiedział Starosta, o drobne 
szczegóły a zrywa się porozumienie. To nie jest biblioteka Pana Burmistrza ani Pana Starosty, to 
biblioteka ludzi, mieszańców tego powiatu. Wiadomo jest, że biblioteka gminna ma największy 
księgozbiór, największy zasób podręczników. Gdyby dzisiaj Burmistrz Gostynia nie podpisał tego 
porozumienia, to mogłoby być tak, że mieszkańcy Gminy Gostyń wypożyczają, mieszkańcy Gminy 
Pogorzela płacą za wypożyczone książki.  
Radny Zdzisław Kowalczyk zwracając się do radnego Jędrkowiaka powiedział, aby zwrócił 
uwagę, gdzie jest Gostyń, a gdzie Pogorzela czy Borek Wlkp. i ile środków zostało przekazane 
przez Powiat na Gminę Gostyń, a ile na pozostałe gminy. 
Starosta Andrzej Pospieszyński zaprosił radnych na udział w obchodach Dnia Powiatu 
w najbliższą sobotę.  
 
Ad 13) 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Robert Marcinkowski zamknął XX sesją 
Rady Powiatu o godz. 15:30. 

 
 

Przewodniczący Rady Powiatu 
      /-/ Robert Marcinkowski 

 
 

Protokołowała 
Elżbieta Mikstacka 

 


